

MCpl V.A. Rayda, CD



Master Corporal Vladyslav Rayda, CD, retired from the Canadian Armed Forces on 29 February 2024, after more than 13 years of loyal and dedicated service to the CAF and the Royal Canadian Engineer Branch.

Vlad joined the Canadian Armed Forces in 2011 as a Combat Engineer at 34 RGC in Montreal. He completed basic training (BMQ) and DP1 in 2011, BMQ-Land and DP2 in 2012, and Army PLQ in 2014.

From the very beginning of his career in green, MCpl Rayda was excited to participate in everything the Canadian Forces offered, including exercises during the coldest winter nights and the hottest summer days. After several years, Vlad was given the opportunity to take leadership courses and teach the next generation of Engineers at CFSME.

After a few beers at the mess in 2016, Vlad was convinced to change trades to Geomatics Technician, which mapped out new possibilities for him. Although geomatics technicians are far from where the action takes place, he learnt many new skills that helped him transition to a rewarding civilian career.

During his training and employment, Vlad made lifelong friendships. The highlight of Vlad's military career was working overseas with some of Canada's allies from the US, Latvia, and Ukraine.

Vlad is currently employed at Transport Canada in emergency management and hopes to dabble in entrepreneurship.

Cplc V.A. Rayda, CD



Le caporal-chef Vladyslav Rayda, CD, a pris sa retraite des Forces armées canadiennes le 29 février 2024, après plus que 13 ans de services loyaux et dévoués aux FAC et à la Branche du génie royal canadien.

Vlad s'est enrôlé dans les Forces armées canadiennes en 2011 comme ingénieur de combat au 34^e RGC à Montréal. Il a complété l'entraînement de base (QMB) et PP1 en 2011, QMB-T et PP2 en 2012, et QEL de l'armée en 2014.

Dès le début de sa carrière en vert, Cplc Rayda était enthousiaste à l'idée de participer à tout ce que les Forces canadiennes avaient à offrir, y compris des exercices pendant les nuits d'hiver les plus froides et les journées d'été les plus chaudes. Après quelques années, Vlad a eu l'occasion de suivre des cours de leadership et d'enseigner à la prochaine génération d'ingénieurs à l'ÉGMFC.

Après quelques bières au mess en 2016, Vlad a été convaincu de changer de métier pour devenir technicien en géomatique, ce qui lui a ouvert de nouvelles possibilités. Bien que les techniciens en géomatique soient loin derrière l'action, il a acquis de nombreuses nouvelles compétences qui l'ont aidé à faire la transition vers une carrière civile enrichissante.

Au cours de sa formation et de son emploi, Vlad a noué des amitiés qui dureront toute sa vie. Le point fort de la carrière militaire de Vlad a été de travailler à l'étranger avec certains des alliés du Canada aux États-Unis, en Lettonie, et en Ukraine.

Vlad travaille actuellement à Transports Canada dans le domaine de la gestion des urgences et espère se lancer dans l'entrepreneuriat.